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Protokół Nr 9 

z obrad  dziewiątej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytej w dniu 24.06.2015r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku 

przy ulicy Pocztowej 2. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – do godz. 16:45. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 

Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. /. 

Rady nieobecny usprawiedliwiony – p. Władysław Rembelski. 

Spoza Rady w obradach uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Przedstawiciele Kancelarii Prawnej „Ostrowski i Wspólnicy” -Dagmara Fabiszak  

                                                                                                 i  Michał Kania 

5. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej  - Danuta Zawidzka 

6. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

i Dróg UM Więcbork      - Tomasz Fifielski 

7. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania 

 Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami  - Michał Bąk 

8. Prezes Zarządu Gminnego OSP w Więcborku   - Teresa Dropinska 

9. Zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej Straży 

Pożarnej w Sępólnie Krajeńskim     - Maciej Suchomski 

10. Samodzielne stanowisko pracy  

ds. kontrolno – rozpoznawczych      - kapitan Robert Sieg 

11. Zastępca Komendanta Powiatowego Policji  

w Sępólnie Krajeńskim      - Paweł Zawada 

12. Kierownik Posterunku Policji w Więcborku   - Wiesław Szczepanik 

13. Pracownik Referat Promocji, Rozwoju i Pozyskiwania  

Środków Unijnych      - Aneta Komarzewska 

14. Sołtys Sołectwa Witunia      - Maria Łańska 

15. Sołtys Sołectwa Sypniewo     - Brygida Migawa 

16. Przewodniczący Samorządu Mieszkańców Więcborka  -Ryszard Przybyłowski

  

17. Redaktor Regionalnego Portalu Informacyjnego  - Paweł Szydeł 

18. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

19. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Lida  

20. Redaktor „Gazety Pomorskiej”     - Aleksander Knitter 

21. Redaktor „Gazety Więcborskiej”     - Tomasz Bracka 
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Obradom przewodniczyła p. Grażyna Witczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Miejskiej. 

4. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Przyjęcie informacji Komórki ds. Rozwoju, Pozyskiwania Środków Unijnych i Promocji 

dotyczącej stanu przygotowania do sezonu turystycznego 2015. 

8. Przyjęcie informacji dotyczącej bezpieczeństwa publicznego i przeciwpożarowego na 

terenie gminy Więcbork. 

9. Przyjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek dla 

nauczycieli, którym powierzono stanowisko kierownicze, tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycieli niewymienionych w art. 42. ust. 3 ustawy z dnia 26 

stycznia 1982 r. Karta Nauczyciela oraz sposobu ustalenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru zajęć przy łączeniu różnych wymiarów pensum w ramach jednego etatu 

nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych, dla których Gmina Więcbork jest 

organem prowadzącym. 

10. Przyjęcie uchwały  w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego w sprawie Krajeńskiego Parku Krajobrazowego. 

11. Przyjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Więcbork 

nieruchomości położonej w Więcborku przy ul. Tartacznej.  

12. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej 

w Sypniewie. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej części nieruchomości 

położonej w Więcborku przy ul. Gdańskiej 24. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2015. 

15. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

16. Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Kujawsko-

Pomorskiego. 

17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

18. Wolne wnioski i informacje. 

19. Zakończenie. 

 

Do przedłożonego porządku obrad sesji Burmistrz Więcborka zaproponował 

wprowadzenie trzech dodatkowych punktów. Pierwszy dotyczył przedłożenia Informacji 

Burmistrza dotyczącej Strategii Obszaru Rozwoju Społeczno Gospodarczego Powiatu 

Sępoleńskiego – punkt umieszczono w porządku obrad, jako ósmy. Kolejne zmiany, to 

wniesienie dwóch dodatkowych projektów uchwał: w sprawie utworzenia odrębnego obwodu 

głosowania dla przeprowadzenia referendum ogólnokrajowego oraz w sprawie powołania 

Zespołu ds. przygotowania wyborów ławników sądowych na kadencję 2016 – 2019 – te 

zaproponowano zrealizować jako punkt siedemnasty  i osiemnasty porządku obrad  / 
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pozostałe punkty przybrały numeracje dalszą /. Następnie zarządziła głosowanie nad 

Porządkiem obrad po zmianie. 

Na sali 14 radnych 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

 

Ad. 3 Przewodnicząca RM p. Grażyna Witczak poinformowała, że protokół z VIII sesji 

został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Protokół przyjęto jednogłośnie 

 

Ad. 4 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku dotycząca działań 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

31.05.2015r. – wspólny z Wiceprzewodniczącą RM udział w obchodach Dnia Dziecka 

zorganizowany przez Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury w Więcborku. 

1.06.2015r. – udział w obchodach Dnia Dziecka w Szkole Podstawowej w Runowie. 

2.06.2015r. – udział Wiceprzewodniczącej RM w uroczystej sesji sejmiku Województwa  

z okazji Święta Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

7.06.2015r. – udział Wiceprzewodniczącej RM w uroczystym otwarciu placu zabaw  

w Górowatkach. Uroczystość połączona była z obchodami Dnia Dziecka. W tym samym dniu 

Wiceprzewodnicząca brała udział w festynie sołectwa Czarmuń. 

8.06.2015r. - udział Wiceprzewodniczącej RM w czytaniu bajek dzieciom i przemarszu przez 

miasto. 

9.06.2015r.- Przewodnicząca RM uczestniczyła w Konferencji „Marketing Zasobów 

Przyrodniczych”. 

13.06.2015r. – udział Wiceprzewodniczącej RM w Festynie sołeckim sołectwa Runowo 

Krajeńskie. 

16.06.2015r. – udział Przewodniczącej i Wiceprzewodniczącej RM w uroczystości nadania 

imienia „Niezapominajki”  Przedszkolu Gminnemu w Więcborku. 

20.06.2015r. – udział Przewodniczącej RM w obchodach 50-lecia Koła Gospodyń Wiejskich 

w Dorotowie. W tym samym dniu Wiceprzewodnicząca RM uczestniczyła w uroczystości 

„Świętego Jana” połączonej z otwarciem plaży w Śmiłowie. 

21.06.2015r. – Wiceprzewodnicząca RM wzięła udział w Festynie Rodzinnym w Zabartowie. 

22.06.2015r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty Kultury i Sportu. 

 

 

Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

29.05.2015r. – spotkanie z Dyrektorem Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej,  

Zastępcą Zespołu Szkół w Sypniewie p. Grażyną Jurgielską oraz Dyrektor Biura Obsługi 

Oświat Samorządowej w Więcborku p. Danutą Zawidzką. Omawiane kwestie dotyczyły 

aktualnej bazy lokalowej oraz możliwości efektywnego wykorzystania bazy lokalowej  

w Zespole Szkół w Sypniewie.  
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30.05.2015r. – udział w I Rundzie eliminacji do Igrzysk Olimpijskich Sportowców Wiejskich 

Rio-Chełmno 2016. Drużyna dziewcząt w siatkówce uzyskała awans do dalszych rozgrywek. 

Drużyna mężczyzn również. 

31.05.2015r. – w ramach Święta Województwa Kujawsko-Pomorskiego Burmistrz 

uczestniczył w Pikniku Edukacyjnym na więcborskim Rynku „Uczę się Bawiąc, Bawię się - 

ucząc”. Tego samego dnia w Więcborku odbywały się wybory do Izby Rolniczej. 

Reprezentantami naszej gminy zostali p. Waldemar Kallas oraz p. Mariusz Słoma.  

1.06.2015r. – udział w obchodach Dnia Dziecka zorganizowanych przy Szkole Podstawowej 

w Runowie Krajeńskim.  

2.06.2015r. – Burmistrz podpisał umowę na realizację zadania pn. „Budowa drogi gminnej  

w obrębie ulicy Bolesława Chrobrego” z Firmą Zakład Usług Spółka z o.o. w Sępólnie 

Krajeńskim. Termin wykonania prac, to 31 sierpnia 2015 roku. Firma weszła już na plac 

budowy. Obecnie wytyczone zostały miejsca wjazdów na posesje, i miejsca przebiegu drogi. 

W dniu sesji podpisana została również informacja dla mieszkańców o terminach 

wykonywania prac i ewentualnych utrudnieniach  w ruchu kołowym w trakcie wykonywania 

zadania.    

2.06.2015r. – udział w uroczystym posiedzeniu sesji Sejmiku Województwa Kujawsko-

Pomorskiego. Ponadto w uroczystości towarzyszyli Burmistrzowi Więcborka: Zastępca 

Burmistrza p. Jacek Masztakowski oraz  Wiceprzewodnicząca RM. 

6.06.2015r. – udział w uroczystości obchodów 50-lecia pożycia małżeńskiego Państwa Nikel, 

w trakcie której wręczone zostały pamiątkowe medale przyznane przez Prezydenta RP.  

7.06.2015r. – udział w Gminnych Zawodach Sportowo-Pożarniczych Ochotniczych Straży 

Pożarnych w Sypniewie. Tego samego Dnia Burmistrz uczestniczył w Mistrzostwach Polski 

Strefy Północnej w Motocross orz w otwarciu placu zabaw w sołectwie Górowatki i Pikniku 

Sportowo-rekreacyjnym sołectwa Czarmuń. 

8.06.2015r. – udział w II Paradzie Postaci Bajkowych organizowanej przez Miejsko-Gminna 

Bibliotekę Publiczną w Więcborku, Urząd Miejski w Więcborku oraz młodzież Liceum 

Ogólnokształcącego , odbywającej się na Placu Jana Pawła II w Więcborku, w której wzięły 

udział dzieci z Przedszkola Gminnego oraz jego punktów filialnych z terenu gminy Więcbork. 

9.06.2015r. – udział w podsumowaniu corocznego Rajdu Korczaka organizowanego przez 

Liceum Ogólnokształcące w Więcborku dla III klas gimnazjalnych nie tylko z terenu powiatu 

sępoleńskiego. 

10.06.2015r. – wyjazd do Sępólna Krajeńskiego celem podpisania aktów notarialnych. W tym 

samym dniu Burmistrz Więcborka uczestniczył w Walnym Zgromadzeniu Wspólników 

Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku, na którym zatwierdzony został rachunek 

zysków i strat, bilans oraz podjęte decyzje odnośnie wypracowanego zysku przez Spółkę. 

Część zysków przeznaczona zostanie na zakup nowej śmieciarki – dwukomorowej, co 

umożliwi w przyszłości również odbiór z posesji popiołu. Ponadto Burmistrz wziął udział 

czynny w 300 –setnym Maratonie p. Ryszarda Kałaczyńskiego. 

11.06.2015r.udział w wizji lokalnej systemu kanalizacji deszczowej w Wituni. Analizowano 

sytuację pod kątem przyszłej inwestycji budowy chodnika wraz z odwodnieniem na ul. 

Złotowskiej. Efekty tej wizji przekładają się na zadania, które zostaną radnym 

zaproponowane na bieżącej sesji w zmianach w budżecie. W wizji uczestniczyli ponadto: 

Kierownik Gminnej Spółki Wodnej p. Adam Zawieja oraz Kierownik Referatu Inwestycji 

/…/ UM p. Michał Bąk. Tego samego dnia Burmistrz uczestniczył w podsumowaniu 

Gminnego Konkursu Recytatorskiego zorganizowanego w ZS w Pęperzynie dla szkół 

podstawowych i gimnazjalnych z terenu gminy Więcbork. 

12.06.2015r. – Burmistrz podpisał umowę na budowę oświetlenia drogowego na ulicy 

Mieszka I, Bolesława Krzywoustego i Pomorskiej w Więcborku z wykonawcą wyłonionym  

w przetargu tj. Firmą P.P.H.U. „Oświetlenie” Dariusz Ostrowski ze Złotowa. Termin 
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wykonania zadnia, to 31 lipca 2015r. Burmistrz przy okazji tej informacji oświadczył, że już 

w grudniu 2014r. zdecydował, aby wykonawcę tej inwestycji wyłonić w drodze przetargu  

i tak też się stało. Decyzję tę podjął na długo przed rozmowa z Przewodniczącym Samorządu 

Mieszkańców Więcborka p. Przybyłowskim – w tej kwestii mieli oni takie samo zdanie.  

W wyniku tego przetargu wartość zadnia spadał z 50.000,00 zł do 28.757,40 zł brutto. Kwota 

zaoszczędzona przeznaczona zostanie na dalsze punkty świetlne na Osiedlu Piastowskim.  

13.06.2015r – udział w Pikniku Rodzinnym sołectwa Runowo Krajeńskie. 

15.06.2015r. – udział w wykładzie dr Izabeli Mazanowskiej z IPN, dotyczącym miejsca kaźni 

znajdującego się na terenie gminy Więcbork tj. Karolewa. Tego dnia odbyło się również 

kolejne spotkanie z p. Leszkiem Siejkowskim w temacie mającej odbyć się w miesiącu 

wrześniu wystawy psów myśliwskich. 

16.06.2015r. – udział w uroczystości nadania imienia „Niezapominajki”  Przedszkolu 

Gminnemu w Więcborku oraz spotkaniu dotyczącym organizacji finału 366 Maratonu  

p. Ryszarda Kałaczyńskiego. 

17.06.2015r. – udział w podsumowaniu V Mistrzostw Polski w Siatkówce Plażowej 

Strażaków w Kamieniu Krajeńskim. 

18.06.2015r. – spotkanie z przedstawicielem Firmy KPNG p. Tomaszem Deleszewskim  

w sprawie dotacji celowej z zakresu administracji rządowej. Firma świadczy usługi z zakresu 

analiz prawnych i finansowych. Jeżeli chodzi o dotacje celowe z zakresu administracji 

rządowej w przypadku Gminy Więcbork dotyczyć one będą Urzędu Stanu Cywilnego. Temat 

dotyczy głównie kwestii tego, iż dotacje są zwykle niższe niż rzeczywisty koszt wykonania 

zdań i Gmina zazwyczaj musi do tego dokładać środki. Jest szansa po przeanalizowaniu tych 

niedoborów, odzyskania chociażby części środków, które Gmina dokłada do utrzymania 

USC. Tego samego dnia Burmistrz uczestniczył w posiedzeniu Komisji Rolnictwa /…/ RM 

oraz wykładzie p. Krzysztofa Kołatki pt. „Tożsamość Regionalna Mieszkańców Krajny 

Północno – Wschodniej zorganizowanym w Miejsko-Gminnej Bibliotece Publicznej  

w Więcborku. 

19.06.2015r. – spotkanie z p. Jakubem Lindą właścicielem Firmy „Vestino” odnośnie 

przedstawienia oferty instalacji cieplnej dla Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku. Gmina zaproponowała również przeanalizowanie tej oferty jeżeli chodzi  

o system grzewczy w SP Więcbork. Tego samego dnia na Sali Krajeńskiej w Więcborku 

odbyło się spotkanie zorganizowane wespół z wojewódzkim ośrodkiem propagującym 

programy wczesnego wykrywania raka piersi i raka szyjki macicy. Uczestnikami spotkania 

byli przedstawiciele placówek medycznych Gminy Więcbork oraz przedstawiciele Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku i PCPR. Wspólnie omawiano 

możliwości szerszej współpracy jeżeli chodzi o przeprowadzanie programów 

profilaktycznych na terenie gminy Więcbork. 

20.06.2015r. – udział w obchodach 50 –lecia pożycia małżeńskiego Państwa Pokrzywka, 50- 

leciu KGW Dorotowo oraz uroczystości „Świętego Jana” połączonej z otwarciem plaży  

w Śmiłowie. 

21.06.2015r. – Mistrzostwa Województwa Kujawsko - Pomorskiego Juniorów i Juniorek  

w podnoszeniu ciężarów do lat siedemnastu. Mistrzostwa odbyły się w siłowi, w więcborskim 

lasku miejskim. 

22.06.2015r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu RM w Więcborku 

oraz Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Porządku Publicznego RM w Więcborku. 

23.06.2015r. – wyjazd do Starostwa Powiatowego w Sępólnie Krajeńskim, gdzie odbyło się 

kolejne posiedzenie Komitetu Sterującego Obszaru Społeczno – Gospodarczego powiatu 

sępoleńskiego, na którym podjęta został uchwała przyjmująca dokument Strategii Rozwoju 

Obszaru Społeczno-Gospodarczego Powiatu Sępoleńskiego. Krótka informacja dotycząca 

samego dokumentu zostanie przedstawiona radnym w dalszej części obrad w Puncie dodanym 
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autopoprawką. Tego samego dnia odbył się również Konwent Powiatowy, w trakcie którego 

podjęto decyzję o wystosowaniu pisma do posłów i Komisarza Wyborczego z propozycją 

zmiany zapisów dotyczących wyborów do Rady Powiatu. Gmina Kamień i gmina Sośno 

stanowią jeden okręg, z którego jest wybierane pięć osób do Rady Powiatu. Gmina Sośno 

zgłosiła postulat o rozłączeniu tych okręgów. W obecnym układzie może dojść do sytuacji, że 

gmina Sośno nie będzie miała w Radzie żadnego reprezentanta z racji ilości mieszkańców, 

jaka ma gmina Sośno i gmina Kamień. Podjęto też decyzję inicjatywy Przewodniczącego 

Rady Powiatu, ze we wrześniu w Starostwie Powiatowym odbędzie się uroczysta sesja  

z okazji 25-lecia Samorządności. Tego samego dnia Burmistrz uczestniczył w podsumowaniu 

starego okresu programowania Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich oraz przedstawienia 

założeń na nowy okres programowania tj. lata 2014-2020. 

24.06.2015r. – przy kontrasygnacie Skarbnik Gminy Burmistrz podpisał umowę na obsługę 

prawną z Kancelarią Prawną „Ostrowski i Wspólnicy”. 

 

W tyj miejscu Burmistrz Więcborka przedstawił obecnych na sesji: Radcę Prawną  

p. Dagmarę Fabiszak i Radcę Prawnego p. Michała Kania. W wyniku podpisanej umowy  

p. Michał Kania został wyznaczony do obsługi prawnej Gminy Więcbork. Współpraca 

obejmować będzie ponadto wszystkich prawników z ww. Kancelarii Prawnej.  

 

 Burmistrz Więcborka przekazał również informację dotyczącą możliwości wynajmu 

sprzętu kajakowego. Zgodnie z nadesłaną w dniu sesji odpowiedzią Urzędu 

Marszałkowskiego, Samorząd Województwa Kujawsko-Pomorskiego przychylił się do 

prośby beneficjenta i nie wniósł zastrzeżeń w sytuacji, kiedy opłaty z tytułu wynajmu 

sprzętu nie spowodują zysku, a operacja nadal będzie miała charakter niezarobkowy.  

 Odnosząc się do artykułu w lokalnej prasie Burmistrz podał, że pracownicy UM 

zlokalizowali wskazane w nim nielegalne składowisko śmieci. W odpadach znalazły się 

też dokumenty, które mogą wskazywać osobę która dopuściła się czynu. Sprawa 

przekazana została na Posterunek Policji celem dokonania dalszych czynności 

wyjaśniających i ewentualnego ukarania sprawcy. 

 

 

Ad. 6. Interpelacje i zapytania radnych.  

1. Radny Andrzej Wenda zwrócił uwagę, na jego zdaniem, niedostateczne uwidocznienie 

mostu w Lubczy usytuowanego przy drodze wojewódzkiej Więcbork – Sypniewo. Sam 

zabieg przemalowania mostu na biało-zielono na pewno nie przyczyni się do zwiększenia 

bezpieczeństwa ruchu na tym odcinku. 

 Radny pytał też o ewentualne ustalenia dotyczące mostu kolejowego w Dorotowie tj. 

kwestii rozbiórki mostu, bądź innego rozwiązania technicznego, który nie utrudniałby 

kierowcom pojazdów ciężarowych przejazdu.  

 Po raz kolejny zwrócił uwagę, że drogi ze Złotowa do granicy województwa 

kujawsko-pomorskiego są bardzo zadbane i właściwie oznakowane. Na naszym 

terenie wyglądają tak, jakby nie miały swojego gospodarza tj. tak, jakby Zarząd Dróg 

Wojewódzkich w ogóle o nich zapomniał. 

 Pytał Dyrektor BOOS, jak wyglądają działania związane z przeprowadzką 

Gimnazjum do nowych pomieszczeń Placówki Gminnej oraz ile oddziałów 

Gimnazjum będzie funkcjonowało w roku 2015/2016. 

2. Radna Beata Lida chciała się dowiedzieć, czy Burmistrz podjął już jakiekolwiek 

działania w kwestii montażu zielonej strzałki przy sygnalizacji świetlnej na  

ul. Złotowskiej  w Więcborku. 
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 Radna dopytywała również o realizację wcześniejszej interpelacji tzn. ulokowania 

ławek przy ul. Gdańskiej w kierunku miasta. 

 Mówiła też o zamiarze wyprowadzenia z Więcborka przez Starostę Powiatu 

Sępoleńskiego instytucji Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie oraz Zespołu  

ds. Orzekania o Niepełnosprawności na teren np. Gminy Sępólno. Pytała, czy 

Burmistrz coś na ten temat wie. 

3. Radny Stanisław Posieczek mówił o drodze wojewódzkiej Nr 189 na odcinku drogi od 

rzeki Łobzonki do Wituni. Na trasie tej brak jest znaków poziomych, co stanowi poważne 

niebezpieczeństwo dla użytkowników drogi, a stan poboczy jest fatalny. Szczególnie 

trudna sytuacja jest w czasie  złych warunków pogodowych i słabej widoczności  

tj. w okresie jesienno – zimowo - wiosennym, kiedy występują częste deszcze, mgły.  

 Radny wskazał również, że na drodze wojewódzkiej w trakcie koszenia traw wycięte 

zostały prawie wszystkie słupki. 

 Ostatnia interpelacja radnego dotyczyła dalszej przebudowy chodnika we wsi 

Sypniewo przy drodze wojewódzkiej. Pytał, czy inwestycja będzie kontynuowana. 

Rada Sołecka sołectwa Sypniewo przeznaczyła na ten cel środki Funduszu, pytanie – 

czy takie środki  przeznaczy również Zarząd Dróg Wojewódzkich? 

4. Radny Ryszard  Kałaczyński prosił o doprecyzowanie, czy chodnik w Wituni będzie 

wykonywany w roku bieżącym, czy też nie. Dochodzą do niego głosy mieszkańców, 

jakoby w tym roku inwestycja nie miała dojść do skutku. 

 Podziękował Burmistrzowi Więcborka za szybką reakcje odnośnie usuwania z dróg  

i poboczy dróg padłej zwierzyny. Interwencja sprawiła, że dziś już jeden wykonany 

telefon wystarczył, aby padlina została usunięta. 

 Radny zaprosił też wszystkich obecnych na zwieńczenie swoich biegów w ramach 

bicia rekordu Guinessa „336 Maratonów”, które nastąpi w dniu 15 sierpnia 2015r. 

Proponował, by obecni wystąpili np. w roli wolontariuszy przy obsłudze imprezy. 

5. Radny Jan Antczak podziękował Burmistrzowi Więcborka za czynny udział  

w Festynie Rodzinnym w Runowie Krajeńskim, a sponsorom – Firmie „Gabi –Bis”, 

Firmie SBN Bartosz Nowowiejski i Nadleśnictwu Runowo za wsparcie finansowe  

i rzeczowe organizacji imprezy. 

 

Ad. 7 Informację dotyczącą stanu przygotowania do sezonu turystycznego na 2015 rok 

przedstawiła p. Aneta Komarzewska – pracownik Komórki ds. Promocji, Rozwoju  

i Pozyskiwania Środków Unijnych. 

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Kazimierz Wilczyński przypomniał, że Komisja Rolnictwa /…/, jakiś czas temu 

przeprowadziła wizję lokalną obiektów na plaży miejskiej zgłaszając kilka uwag do realizacji. 

Znalazło się miedzy nimi wskazanie dotyczące oczyszczenia nabrzeża przy wypożyczalni 

kajaków oraz kwestia furtki przy polu biwakowym. Radny pytał, czy w tej sprawie coś 

zostało zrobione. 

 

Pani Komarzewska zapewniła, że prace te zostały wykonane, nadto w dniu sesji lub 

kolejnym wycięte zostanie w tym miejscu trochę więcej trzciny. Natomiast przy polu 

biwakowym są już dostępne dwie furtki. Poza tym pozostało jeszcze dowiezienie na miejsce 

ławo - stołów.  
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Radny Ryszard Kłaczyński mówił o tym, że pomysł rozpromowania gminy Więcbork 

poprzez sport okazał się trafny. Świadczyć o tym może chociażby liczba wejść na stronę 

Facebook przy okazji trzechsetnego maratonu w ramach Projektu „366 Maratonów”. Warto 

byłoby pomyśleć o włączeniu w tą promocję Klubu WKM Więcbork, który zdobył trzeci raz  

z rzędu Drużynowe Mistrzostwo Polski w Motocross.  Dobrym kierunkiem byłoby również , 

według radnego, aby koszulki z logo gminy trafiły do klubów sportowych, aby te podczas 

swoich wyjazdowych spotkań mogły również ten sposób promować gminę. 

Radny Jan Antczak podziękował za wszystkie działania i starania, jakie podejmuje 

pracownik Komórki Promocji. Za trzy miesiące będzie wykonane podsumowanie sezonu, 

które pokaże, jak pomysły się sprawdziły.   Poprosił też, aby na przyszłość w podobnej 

informacji nie znalazło się już określenie „Runowo Krajeńskie – PGR”. Takie sformułowanie 

nie może mieć miejsca ponieważ PGR już nie ma, jest natomiast osiedle zamieszkałe  

w większości przez młodych ludzi, którzy buntując się na przypisywanie ich osiedlu takiej 

nazwy. 

 

Przewodnicząca RM pytał, czy we wspomnianym konkursie fotograficznym mogą wziąć 

udział radni. 

 

Pani Komarzewska odpowiedziała, że w konkursie nie mogą wziąć udziału jedynie rodziny 

członków komisji konkursowej. 

 

Kolejne pytanie Przewodniczącej RM dotyczyło  godzin pracy ratowników na plaży.  

W ubiegłym roku były to godziny  11:00 – 19:00 teraz wrócono do poprzedniego systemu tj. 

godzin między 10:00, a 18:00. Czy oznacza to, że poprzedni system się nie sprawdził.   

 

Zastępca Burmistrza Więcborka podał, że zmiana jest odpowiedzią na sugestie samych 

ratowników i pod kątem osoby która będzie zajmowała się wypożyczaniem kajaków. Ta 

opcja da osobie zajmującej się wypożyczeniem sprzętu wodnego więcej czasu na zamknięcie 

i posprzątanie obiektu. Głównie jednak brano pod uwagę wskazówki samych ratowników. 

 

Przewodnicząca RM przypomniała również swoją wcześniejszą interpelacje dotyczącą 

odnowienia części ławek na więcborskim Rynku oraz Promenadzie. Chciała wiedzieć, czy te 

prace zostaną wykonane. Poruszyła także temat promocji gminy Więcbork za pośrednictwem 

osób starających się uzyskać jakieś wsparcie – dofinansowanie ze strony Gminy. Miała w tym 

zakresie na myśli możliwość zawierania umów z takimi wnioskodawcami, w ramach której  

w zamian za dotację zobowiązywaliby się oni do promowania gminy Więcbork. Jako 

przykład podała osoby, które zwróciły się o dofinansowanie na udział w Międzynarodowym 

Turnieju Rycerskim odbywającym się w Golubiu Dobrzyniu, miejscu które jest większości 

dobrze znane i gdzie dobrze byłoby się pokazać. W tym przypadku promocja ta poniekąd się 

dzieje, gdyż osoby te już w latach poprzednich występowały w barwach gminy. Dobrze 

byłoby jednak zastanowić się nad usankcjonowaniem tego typu wsparcia umową. Radna 

nawiązała również do kalendarza imprez stwierdzając, że zawsze ubolewano nad tym, że  

w gminie niewiele się dzieje, a odkąd jest Przewodniczącą Rady stwierdza, że dzieje się tak 

wiele, iż trudno to ogarnąć. Zdarza się, że w ciągu jednego dnia dzieją się aż trzy, cztery 

imprezy, często zazębiają się one również czasowo. Apelowała zatem i do Komórki Promocji, 

jak i stowarzyszeń o wypracowywanie optymalnych kalendariów. Poddała też pod rozwagę 

możliwość nagrywania, rejestrowania wykładów, czy prelekcji, które mają miejsce na terenie 

gminy i okolic i udostępnianie ich potem np. szkołom, bądź innym grupom zainteresowanych. 
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Nie zawsze tego typu spotkania mają charakter ogólnodostępny, a tematy na nich 

prezentowane są niepowtarzalne, godne uwiecznienia i rozpowszechnienia.  

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Ad. 8 Informacja dotycząca bezpieczeństwa Publicznego i Przeciwpożarowego na terenie 

gminy Więcbork. 

 

 Informacja dotycząca stanu bezpieczeństwa pożarowego na terenie gminy Więcbork 

Zastępcy Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej bryg.  

p. Macieja Suchomskiego. – Informacja stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego 

Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

 

Poza złożoną Informacją Zastępca Komendanta Powiatowego PSP Burmistrzowi 

Więcborka za jego obecność na Mistrzostwach Polski w siatkówce Plażowej Strażaków.  

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Andrzej Wenda przywołując do pamięci miejscowe zagrożenia, jakie miały miejsce 

na terenie gminy Więcbork w styczniu tj. wichury pytał, dlaczego na miejsce zagrożeń wysyła 

się inne jednostki, pomimo tego, że w danej miejscowości jednostka OSP funkcjonuje i jest 

zasadniczo wyposażona w właściwy sprzęt. Zastanawiał się ponadto dlaczego wysyła się trzy 

jednostki do niewielkiego zagrożenia.  

 

Zastępca Komendanta Powiatowego PSP powiedział, że w przypadku obu przytoczonych 

przez radnego przykładach Straż obowiązują określone procedury działania. Procedury te są 

uzgodnione nie tylko na szczeblu powiatowym ale i krajowym. Dlatego też jeśli ze zgłoszenia 

dyspozytorowi wynika jednoznacznie, bądź niejednoznacznie, co jest zagrożone, musi on 

podjąć stosowne działania i zadysponować taką nie inną ilość zastępów i z takiej nie innej 

jednostki. W Polsce funkcjonuje Krajowy System Ratowniczo – Gaśniczy, którego filarem 

jest Państwowa Straż Pożarna, a bezpośrednio jednostki włączone do krajowego systemu 

ratowniczo - gaśniczego i jest obowiązek w pierwszej kolejności dysponować te właśnie 

jednostki.   

 

Radny Antczak nawiązując do informacji o kontrolach i nieprawidłowościach  

w przedszkolach usytuowanych w szkołach prosił o informację dotycząca Szkoły 

Podstawowej w Runowie, gdzie również znajduje się przedszkole. Pytał, czy tam również 

stwierdzono nieprawidłowości. Radny mówił też o plaży w Czarmuniu, gdzie kąpie się sporo 

mieszkańców Więcborka i okolic. Wyraził zatem zdziwienie, ze kontroli podlegają jedynie 

plaże w Więcborku i Lubczy. 

 

 

Zastępca Komendanta Powiatowego PSP stwierdził, że jeżeli chodzi o plażę  

w Czarmuniu, to przyjmuje fakt do wiadomości i w ramach prewencji również i to kąpielisko 

zostanie przez straż skontrolowane. Generalnie jednak pod uwagę brane są plaże 

funkcjonujące oficjalnie, gdyż trudno byłoby objąć zasięgiem kontroli wszystkie dzikie 

kąpieliska. Jeżeli zaś chodzi o kontrolę przedszkola w Runowie, głos przekazał koledze  

piastującemu Samodzielne stanowisko pracy ds. kontrolno - rozpoznawczych  

Kapitanowi Robertowi Sieg. 
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Kapitan Robert Sieg poinformował, że pojawiło się nowe Rozporządzenie Ministra 

Edukacji, które ma związek z powstaniem oddziałów przedszkolnych w szkołach. Do tego 

czasu nie było szczegółowych przepisów, jak te oddziały mają być kontrolowane. To 

Rozporządzenie nakłada obowiązek uzyskania przez szkoły opinii Państwowej Straży 

Pożarnej do dnia pierwszego września 2016r. W tym kontekście słowa pochwały skierowane 

zostały pod adresem Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku p. Danuty 

Zawidzkiej, która sama zainicjowała wykonanie kontroli i takowe wizje lokalne  

w placówkach miały już miejsce na terenie gminy Więcbork. Wytypowano obiekty, gdzie 

będzie można nieprawidłowości usunąć decyzją administracyjną oraz te, gdzie nie uda się to 

wprost ale na zasadzie ekspertyzy stosując rozwiązania zamienne i zastępcze. Jeżeli chodzi  

o Runowo, to tam większych problemów nie było i nie będzie. 

 

Radny Jacek Kabattek dopytywał o usługę wykonywaną wysięgnikiem koszowym,  

a dotycząca np. wycinki konarów drzew zagrażających bezpieczeństwu. Chciał wiedzieć, czy 

tego typu czynności podejmowane są w ramach działań rutynowych, czy tez należy to zgłosić 

jako wykonanie usługi. 

 

Zastępca Komendanta Powiatowego PSP wyjaśnił, że podnośnik, to sprzęt 

wykorzystywany przede wszystkim do likwidacji zagrożeń. Zdarzają się jednak sytuacje,  

w których do Komendy zgłasza się osoba, której trudno opisać typ zdarzenia i wówczas 

któryś z dowódców jednostki jedzie na miejsce ocenić okoliczność. Niemniej jeżeli już 

dokonywane są jakiekolwiek czynności, to tylko w ramach akcji usuwania zagrożeń nie ma tu 

mowy o świadczeniu usług, czy wykonywaniu prac gospodarczych.  

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i ogłosiła dziesięciominutowa przerwę w obradach. 

 

Po przerwie obrady wznowiono. 

 

 Informacja dotycząca stanu bezpieczeństwa pożarowego na terenie gminy Więcbork 

Prezes Zarządu Gminnego OSP Więcbork p. Teresy Dropinskiej. - Informacja stanowi 

Załącznik Nr 3 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP 

Gminy Więcbork/ 

 

Do powyższej informacji Pani Prezes dołączyła prośbę o ustawienie znaku zakazu 

parkowania na jednej z ulic przylegających do remizy Strażackiej w Więcborku tj. na ulicy 

Strzeleckiej lub Rybackiej w Więcborku. Obie uliczki są wąskie, a parkujące na nich 

samochody dodatkowo uniemożliwiają swobodne przemieszczanie się pojazdów. W tym 

przypadku chodzi głównie o umożliwienie bezkolizyjnego i sprawnego przejazdu wozu 

bojowego OSP Więcbork do zaistniałego zagrożenia/zdarzenia. 

 

Przewodnicząca RM zauważyła, że tą kwestię od lat próbuje przeforsować  i jak dotąd 

bezskutecznie. Być może teraz wspólnymi siłami uda się w tej materii coś zdziałać. 

 

Pytań ze strony radnych nie było. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Informacja dotycząca stanu bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy Więcbork Zastępcy 

Komendanta Powiatowego Policji w Sępólnie Krajeńskim mł. insp. p. Pawła Zawady- 
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Informacja stanowi Załącznik Nr 4 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork. 
 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję pytając o dostępność oficjalnego wykazu 

dzielnicowych przypisanych określonym częściom miasta i gminy. Zastanawiała się, czy 

każdy z mieszkańców gminy tak na prawdę zna swoich dzielnicowych, do których w razie 

potrzeby   może się zwrócić. 

 

Zastępca Komendanta Powiatowego Policji odpowiedział, że lista dzielnicowych i numery 

kontaktowe zamieszone są na stronie internetowej Komendy Powiatowej. Policjanci na 

służbie zawsze są dostępni pod danym numerem telefonu komórkowego bądź stacjonarnego. 

Jest również możliwość skontaktowania się z dyżurnym Jednostki w Sępólnie lub 

Posterunkiem Policji w Więcborku, gdzie na pewno informacja z prośbą o taki kontakt 

zostanie przekazana. Nie ukrywał, że Policji bardzo zależy na kontakcie dzielnicowych ze 

społeczeństwem, tak by mogli oni realnie rozwiązywać ich problemy, zasięgnąć informacji  

o negatywnych zjawiskach na danym terenie, czy też uzyskać pomoc w ustalaniu sprawców 

tudzież okoliczności zdarzeń. 

 

Przewodnicząca RM odnosząc się do powyższego wskazała, że sama była uczestnikiem 

trzech zdarzeń w charakterze osoby poszkodowanej i świadka. We wszystkich trzech 

przypadkach policjant przekonywał, że sprawy nie da się wykryć. Sprawy dotyczyły 

kradzieży portfela, próby wyłudzenia pieniędzy przez osoby podszywające się pod akcję 

charytatywną /tu podane były konkretne numery telefonów itp./, czy próby podpalenia. Sama 

zastanawiała się, czy w ogóle podejmuje się próby wykrywania przestępstw skoro od lat 

powtarzane jest, jak mantra stwierdzenie „tego się nie da wykryć”.  

 

Zastępca Komendanta Powiatowego Policji wyraził zdziwienie wypowiedzią 

przedmówczyni, gdyż jego zdaniem nie ma spraw, których nie da się wykryć. Jest jedynie 

kwestia posiadania w danym momencie odpowiednich źródeł dowodowych – z tym może być 

problem, w szczególności, gdy rzecz – przestępstwo dzieje się w miejscu, w którym nie ma 

świadków, śladów nie ma bądź są znikome, a inne metody wykrywacze też nie przynoszą 

oczekiwanych skutków. W takim przypadku policja umarza postępowanie z powodu nie 

wykrycia sprawcy. Zdarza się jednak, że pomimo umorzenia sprawy dowody znajdują się  

w późniejszym czasie  lub zostają wykryte przy okazji prowadzenia postępowania w innej 

sprawie. Zawsze, jako przełożony powtarza swoim podwładnym, że policja ma obowiązek 

wobec społeczeństwa wykrycia każdego przestępstwa nawet najdrobniejszego, dlatego, że dla 

każdego obywatela dana strata jest ma znaczenie i jest dotkliwa.  

 

Przewodnicząca RM zastanawiała się również po czyjej stronie tak naprawdę leży zbieranie 

dowodów skoro w oparciu o swoje doświadczenia może stwierdzić, że funkcjonariusze nawet 

nie korzystają z sugestii ewentualnych świadków, co do sprawdzenia możliwych tropów, czy 

przesłuchania osób, które prawdopodobnie widziały przestępców, czy też miały z nimi 

bezpośredni kontakt. 

 

Zastępca Komendanta Powiatowego Policji podkreślił, że akcja „Chrońmy Swoje Mienie”, 

o której wspomniał, nie ma na celu przerzucenia ciężaru działania dowodowego na samych 

pokrzywdzonych. Ma ono  źródło w nauce zwanej wiktymologią, a polega ono na tym,  

że w pewnych okolicznościach dane osoby zachowujące się w określony sposób – w tym 

przypadku pozostawiające mienie bez zabezpieczenia, stają się niejako bardziej podatne na 
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stanie się pokrzywdzonymi. Dziękuje Przewodniczącej RM za te uwagi, które nie są być 

może miłe ale  na tyle cenne, że determinują podjecie w tym zakresie działań i on osobiście 

będzie starał się takowe zainicjować.  

 

Radny Henryk Szwochert zwracając się bezpośrednio do obecnego na sesji Kierownika 

Posterunku Policji w Więcborku i częściowo również do Burmistrza Więcborka w kwestii 

funkcjonowania ścieżki rowerowej na ul. Ogrodowej w Więcborku. Zdaniem radnego nie 

dość że jest ona wybudowana „pod prąd”, to jeszcze nigdy będąc w tej okolicy nie było tak, 

żeby nie stał na niej jakiś samochód – zawsze jest ona zastawiona przez parkujące auta. 

Ostatnio nawet był świadkiem prawdopodobnego wypadku, kiedy to rowerzystka wymijająca 

parkujące na ścieżce auta prawie wpadła pod nadjeżdżający samochód. Kiedy widzi idąc tą 

uliczką, jak te parkujące auta mija radiowóz, zastanawia się czy jest jakieś ciche przyzwolenie 

na parkowanie tam aut. Jest to bezwzględnie przykład łamania prawa i uczenie takich 

negatywnych zachowań.  

 

Kierownik Posterunku Policji w Więcborku zapewnił, że ścieżka rowerowa funkcjonuje 

prawidłowo, a ruch na niej dozwolony jest w obu kierunkach. Z tego, co pamięta na 

poprzedniej sesji dotyczącej bezpieczeństwa poruszona była sprawa prawidłowego 

oznakowania ścieżki rowerowej. Od niedawna jest oznakowanie pionowe ale ma informacje 

od funkcjonariuszy zajmujących się bezpieczeństwem w ruchu drogowym, że ścieżka ta nie 

do końca jest jeszcze właściwie oznakowana. Brak jest tam linii oddzielającej znaku 

poziomego. Rodzi to z kolei problem skierowania wniosku o ukaranie.  Nie wie kto jechał  

w wozie policyjnym w trakcie sytuacji wskazanej przez radnego ale na pewno nie on. Gdyby 

znał datę zdarzenia łatwo byłoby ustalić  kto w tym czasie miał służbę. Robienie zdjęć nie jest 

konieczne, wystarczy telefon na posterunek, a któryś z policjantów dyżurujących na pewno 

pojawi się na miejscu zdarzenia.  

 

Radny Szwochert podziękował za wyjaśnienia kwitując sprawę stwierdzeniem, że problem 

stanie się dopiero w momencie, kiedy ktoś na tej ulicy zginie. 

 

Radny Jan Antczak przyznał, że przedmówca ma rację, jeżeli chodzi o kwestie 

bezpieczeństwa na ww. odcinku. Faktem jest, że ścieżka rowerowa zlokalizowana jest jedynie 

na części ul. Ogrodowej, natomiast rowerzyści – najczęściej dotyczy to dzieci, wyjeżdżają 

pod prąd w części, gdzie już tej ścieżki nie ma i to jest kolejne w tej lokalizacji, realne 

zagrożenie. Poza tym radny podziękował Kierownikowi Posterunku Policji za jego 

komunikatywność,  otwartość na zgłaszane problemy i szybką reakcję. Dodał również, że 

swojego dzielnicowego doskonale zna9, podobnie, jak pozostali radni z terenów wiejskich.  

 

Radny Kazimierz Wilczyński pytał, czy samochody ciężarowe, a w szczególności autobusy 

mogą przejeżdżać przez centrum Więcborka. Ostatnio sporo takich sytuacji można 

zaobserwować, dlatego też chciałby wiedzieć, czy jest takie przyzwolenie. 

 

Kierownik Posterunku Policji w Więcborku odpowiedział, że zgodnie z obowiązującym 

oznakowaniem zarówno autobusy, jak i samochody ciężarowe nie mogą przejeżdżać przez 

miasto. Dla tego typu transportu wyznaczony jest objazd. Należałoby w tej kwestii  

zwrócić się do Zarządu Dróg Wojewódzkich, o ustawienie znaku informacyjnego na trasie, 

odpowiednio wcześniej informującego o objeździe. 

 

Radny Antczak uważał, że najlepszym rozwiązaniem byłby montaż monitoringu w mieście. 

Ilość policjantów, która zatrudniona jest w Posterunku Policji nie jest w stanie być wszędzie, 
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a sytuacji niebezpiecznych, czy chociażby wykroczeń dotyczących przekroczenia dozwolonej 

szybkości mnóstwo. Monitoring byłby w tym zakresie pomocny. 

 

Zastępca Komendanta Powiatowego Policji powiedział, że temat monitoringu w mieście 

wywołany został przez niego bodajże przed czterema laty Ponadto w każdym piśmie 

skierowanym do Rady i Burmistrza Więcborka zasadność wprowadzenia monitoringu jest 

wskazywana. Ponadto w jednym z takich pism przekazano propozycje konkretnych miejsc 

lokalizacji kamer monitoringu. Apelował, aby Burmistrz i Rada przeanalizowali koncepcję 

montażu monitoringu miejskiego w Więcborku. 

 

Radna Beata Lida wspomniała, że na posiedzeniu Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej  

i Porządku Publicznego, której przewodniczy, omawiano z Kierownikiem Posterunku Policji 

w Więcborku kwestie omawiane powyżej. Uwagi, jakie padłu w trakcie tegoż posiedzenia 

dotyczyły m.in. braku patroli policji w punktach newralgicznych, w których np. przebywa 

dużo młodzieży. Ustalono z Kierownikiem Posterunku, że jeżeli Gmina Więcbork zafunduje 

rowery wyposażone pełen osprzęt, to policjanci będą poruszali się na rowerach. Radni ww. 

Komisji uważali, że takie rozwiązanie techniczne na terenie gminy Więcbork, gdzie tych 

zakamarków jest bardzo dużo świetnie, by się sprawdziło. Kierownik oczywiście wyjaśnił, że 

policja ma odgórne Zarządzenia, zgodnie z którymi te rowery nie wchodzą w grę ale jest to 

zdaniem radnej sugestia do rozważenia. Radna pytała również o skalę zjawiska 

rozpowszechniania i zażywania dopalaczy na terenie powiatu sępoleńskiego tj. czy można już 

mówić o poważnym problemie w tym względzie. 

 

Zastępca Komendanta Powiatowego Policji odnosząc się do ostatniej z poruszonych przez 

radną spraw wskazał, że środki o których mowa nie są ujęte w ustawie o przeciwdziałaniu 

narkomanii ze względu na to, że skład ich nieustannie się zmienia. Dlatego też 

ustawodawstwo w tym zakresie nie jest w stanie nadążyć. Dopalacze na naszym terenie 

pojawiają się ale na obecną chwilę poprzez zakupy czynione poza powiatem, najczęściej za 

pośrednictwem Internetu. Na pewno są to środki bardzo niebezpieczne i bezpośrednio 

zagrażające życiu i zdrowiu osób, które je zażywają. Wykazane w sprawozdaniu  

9 przypadków wychwycenia przez policję przestępstw w kategorii zażywania lub posiadania 

narkotyków, to zapewne nie kompletna liczba rzeczywistych zdarzeń tego typu. Szara strefa 

tego procederu jest zapewne całkiem spora ale w stu procentach jej skali nikt nie jest w stanie 

oszacować. Niemniej problemem tym Policja się zajmuje i będzie zajmowała, po to aby  

głównie młodzież ale i starsi mieszkańcy z tym uzależnieniem nie mieli problemów. Należy 

mieć przy tym na uwadze, że uzależnienie zazwyczaj prowadzi do popełniania przestępstw 

innych kategorii np. kradzieży. Jeżeli chodzi o wyposażenie Policji w rowery, to każda 

inicjatywa jest cenna i godna rozważenia. Na pewno ten rodzaj transportu ułatwiłby dotarcie 

w trudno dostępne miejsca. Biorąc pod uwagę turystyczny charakter gminy Więcbork, to 

rozwiązanie mogłoby się sprawdzić chociażby w dojeździe do wszystkich dzikich kąpielisk 

zlokalizowanych na jej terenie. Pomimo wszystko apelowałby jednak o rozważenie  

w pierwszej kolejności montażu monitoringu i nie zastępowanie go rowerami. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Ad.8 Prezentację multimedialną dotyczącą Strategii Obszaru Rozwoju Społeczno-

Gospodarczego przedstawił i omówił Burmistrz Więcborka p. Waldemar Kuszewski. 

 

Ad.9 Projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek dla 

nauczycieli, którym powierzono stanowisko kierownicze, tygodniowego obowiązkowego 
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wymiaru godzin zajęć nauczycieli niewymienionych w art. 42. ust. 3 ustawy z dnia 26 

stycznia 1982 r. Karta Nauczyciela oraz sposobu ustalenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru zajęć przy łączeniu różnych wymiarów pensum w ramach jednego etatu nauczycieli 

zatrudnionych w placówkach oświatowych, dla których Gmina Więcbork jest organem 

prowadzącym, omówiła Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej p. Danuta 

Zawidzka. 

 

Na podstawie ustawy z dnia 26 stycznia 1982r. Karta Nauczyciela organ prowadzący ustala 

tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć prowadzonych przez nauczycieli 

niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy. Organ prowadzący jest ponadto zobowiązany 

ustalić jeden sposób obliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

dydaktycznych, opiekuńczych i wychowawczych dla nauczycieli realizujących w ramach 

stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym 

wymiarze godzin, czyli realizujących tzw. „etat łączony”. Proponowane w uchwale 

zwiększenie wymiaru pensum specjalistów przyczyni się do zwiększenia szans edukacyjnych 

uczniów ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi, zwiększenia efektywności 

świadczonej pomocy psychologiczno – pedagogicznej. 

 

Projekt przedmiotowej uchwały z naniesionymi uwagami wypracowanymi na posiedzeniu 

Komisji Oświaty /…/ został przedłożony radnym na sesji. 

 

Opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – po uwzględnieniu wniesionych zmian 

pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 12 radnych 

Wstrzymało się od głosu  - 2 radnych. 

 

Ad. 10 Projekt uchwały w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego w sprawie Krajeńskiego Parku Krajobrazowego przedstawił 

Kierownik Referatu UM p. Michał Bąk. 

 

Projekt uchwały powraca na obrady sesji. W między czasie Referat Inwestycji /…/ wystąpił 

do Urzędu Marszałkowskiego z pismem i uzyskał w odpowiedzi zapewnienie, że wykazana 

korekta nieścisłości zostanie po pozytywnej weryfikacji służb KPK uwzględniona  

w kolejnym projekcie uchwały Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego. W piśmie 

tym została również zawarta prośba o podjęcie przez Radę Miejską w Więcborku uchwały  

w sprawie uzgodnienia lub nieuzgodnienia przekazanego wcześniej projektu Sejmiku 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego w ww. sprawie. 

Projekt przedłożony Radzie Miejskiej w tej sprawie przedstawiono w takiej samej treści, jak 

ten wywołany na sesji kwietniowej. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna.  

 

Uwag nie wniesiono 

 

Na sali 14 radnych 



15 
 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 11 radnych 

Wstrzymało się od głosu  - 3 radnych 

Ad.11-13 Projekty uchwał dotyczące gospodarowania mieniem gminy, omówił Kierownik 

Referatu UM p. Michał Bąk.  

 

 

a)  w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Więcbork nieruchomości położonej 

w Więcborku przy ul. Tartacznej.  

 

Projekt dotyczy nabycia nieruchomości o powierzchni 19m², która obecnie użytkowana jest 

jako droga publiczna. Mając na uwadze regulację prawną dotyczącą statusu działki  

i ujęcie jej w zasoby mienia gminnego przygotowano przedłożony radnym projekt uchwały. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna.  

 

Pytań ze strony radnych nie było. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

b) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Sypniewie – 

Kierownik Referatu UM poinformował, że po omówieniu projektu na posiedzeniu 

Komisji Rolnictwa /…/ zdecydowano o zdjęciu projektu ww. uchwały z porządku 

obrad sesji i przeprowadzeniu dodatkowych czynności w formie wizji lokalnej 

miejsca.   

Projekt autopoprawką zdjęto z porządku obrad sesji. 

 

 

 

c)  w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej części nieruchomości położonej 

w Więcborku przy ul. Gdańskiej 24. 

 

Projekt zakłada sprzedaż w formie bezprzetargowej części mieszkania tj. pokoju  

o powierzchni 11,59m². Wniosek w tej sprawie wpłynął od osób fizycznych Państwa 

Jarosława i Marii Szwec, którzy graniczą bezpośrednio swoim lokalem mieszkalnym  

z powyższym pomieszczeniem. Obecnie pokój ten jest częścią lokalu gminnego zajmowanego 

przez osobę fizyczną p. Andrzeja Maroszka. W tej sprawie zrobiono rozeznanie w terenie 

oraz przeprowadzono rozmowę z p. Maroszkiem. Obecny najemca nie jest zainteresowany 

pomieszczeniem, którego zresztą jak sam przyznał nie użytkuje. W związku z powyższym 

kwestia stanęła na Komisji Rolnictwa /…/, gdzie została przedyskutowana i ostatecznie 

zdecydowano o podjęciu dalszych czynności. Gmina Więcbork dokonała w związku z tym 

wyceny oraz inwentaryzacji nieruchomości. Nieruchomość wyceniona została na 19.940 zł, 

grunt 194,00 zł, co po uwzględnieniu przysługującej bonifikaty w wysokości 64% plus 

ułamkowej części gruntu, oraz kosztów wyceny i inwentaryzacji, daje wartość całkowitą 

lokalu  w wysokości 8.837,17 zł.  

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna.  
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Uwag nie wniesiono 

 

Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 

Ad. 14 -16 Projekt uchwał finansowych omówiła Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina 

Kruk. 

 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2015. 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych w rozdz. 85215 o kwotę 761,70 zł. 

dokonano na podstawie pisma Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr 

WFB.I.3120.3.25.2015/23 z dnia 9 czerwca 2015 r. zwiększającego plan dotacji z 

przeznaczeniem na sfinansowanie wypłat dodatku energetycznego za czerwiec 2015 r. 

odbiorcom wrażliwym energii elektrycznej w II kwartale 2015 r. 

2. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 05011 § 6297 o kwotę 2.763,00 zł. dokonano z 

uwagi na otrzymaną płatność końcową projektu: „Przebudowa, remont pomostu oraz 

remont budynku hangaru służącego wędkarstwu, rekreacji i turystyce ogólnodostępnej 

wraz z jego wyposażeniem”. 

3. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 60016 § 0830 o kwotę 200,00 zł. dokonano z 

uwagi na otrzymaną zapłatę za odtworzenie chodnika przy drodze po pracach związanych 

z naprawą kabla ulicznego przez Enea Operator Sp. z o.o. 

4. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 60016 § 0840 o kwotę 1.424,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływy z tytułu sprzedaży złomu. 

5. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 60016 § 0970 o kwotę 1.320,00 zł. dokonano z 

uwagi na otrzymane odszkodowanie z firmy ubezpieczeniowej TUiR WARTA za 

zniszczony przystanek autobusowy. 

6. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75615 § 0340 o kwotę 270,00 zł. dokonano z 

uwagi na większy od planowanego wpływ dochodów z tytułu podatku od środków 

transportowych. 

7. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75615 § 0500 o kwotę 360,00 zł. dokonano z 

uwagi na większy od planowanego wpływ dochodów z tytułu podatku od czynności 

cywilnoprawnych. 

8. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75615 § 0910 o kwotę 1.066,00 zł. dokonano z 

uwagi na większy od planowanego wpływ dochodów z tytułu odsetek od zaległości 

podatkowych. 

9. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75615 § 2680 o kwotę 4.129,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ dochodów z tytułu rekompensaty utraconych dochodów w podatkach i 

opłatach lokalnych. 

10. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75616 § 0360 o kwotę 3.750,00 zł. dokonano z 

uwagi na większy od planowanego wpływ dochodów z tytułu podatku od spadków i 

darowizn od osób fizycznych. 

11. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75618 § 0910 o kwotę 45,00 zł. dokonano z uwagi 

na wpływ dochodów z tytułu odsetek od opłaty eksploatacyjnej zapłaconej po terminie. 
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12. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75814 § 0920 o kwotę 3.000,00 zł. dokonano z 

uwagi na większy od planowanego wpływ dochodów z tytułu odsetek bankowych. 

13. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80101 § 0690 o kwotę 200,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływy z różnych opłat. 

14. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80101 § 0750 o kwotę 750,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ dochodów za najem pomieszczeń szkolnych. 

15. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80103 § 0690 o kwotę 30,00 zł. dokonano z uwagi 

na wpływy z różnych opłat. 

16. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80114 § 0970 o kwotę 210,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ dochodów z tytułu kwot ściągniętych egzekucyjnie od byłego 

pracownika. 

17. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 90001 § 6297 o kwotę 194.400,00 zł. dokonano z 

uwagi na otrzymaną płatność końcową projektu: „Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z 

przyłączami, przepompownią ścieków i zasilaniem energetycznym we wsi Witunia, Gmina 

Więcbork”. 

18. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 90001 § 0830 o kwotę 200,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ dochodów z tytułu świadczonej dla ZGK Sp. z o.o. usługi przesyłu 

ścieków i wody. 

19. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 90002 § 0910 o kwotę 27,00 zł. dokonano z uwagi 

na wpływ dochodów z tytułu odsetek od zaległości z tytułu opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi.  

20. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 90019 § 0690 o kwotę 10.000,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ dochodów z tytułu należnych Gminie Więcbork opłat za korzystanie ze 

środowiska. 

21. Zmniejszenie planu dochodów w rozdz. 90002 o kwotę 736.817,00 zł. dokonano w 

związku z rozstrzygnięciem przetargu nieograniczonego i wyłonieniem wykonawcy na 

wykonanie zadania: „Zamknięcie i rekultywacja gminnego składowiska odpadów innych 

niż niebezpieczne i obojętne w miejscowości Dalkowo, Gmina Więcbork”. 

22. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 92109 § 0970 o kwotę 3.850,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpłaty dokonane na podstawie wyroku Sądu Rejonowego w Świeciu VII K 

28/13 z dnia 8 stycznia 2013 r. dotyczącego zwrotu przywłaszczonych środków 

pieniężnych. 

23. Zmniejszenie planu dochodów w rozdz. 92109 o kwotę 236.410,00 zł. dokonano w wyniku 

rezygnacji z realizacji inwestycji pn.: „Termomodernizacja budynku Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Kultury w Więcborku”(plan zmniejsza się o 489.520,00 zł - Gmina Więcbork nie 

otrzymała dofinansowania z budżetu środków europejskich na realizację tego zadania) oraz 

z przyjęcia do planu dochodów następujących kwot stanowiących rozliczenie inwestycji 

realizowanych w 2014 r.: 

 179.000,00 zł - dotyczy zadania pn.: „Remont świetlic wiejskich na terenie Gminy 

Więcbork w miejscowościach: Dorotowo, Pęperzyn, Nowy Dwór, Puszcza, 

Suchorączek, Runowo Krajeńskie, Zakrzewska Osada”, 

 11.840,00 zł - dotyczy zadania pn.: „Wyposażenie świetlicy wiejskiej w 

Borzyszkowie”,  

 62.270,00 zł - dotyczy zadania pn.: „Przebudowa i remont świetlic wiejskich na terenie 

Gminy Więcbork w miejscowościach Czarmuń i Witunia”. 

24. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 92695 § 0830 o kwotę 155,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ dochodów z tytułu zwrotu opłat za wodę i ścieki zużyte w 

wydzierżawionym budynku na plaży w Więcborku. 

25. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 92695 § 2007 o kwotę 4.917,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ dochodów z tytułu refundacji poniesionych kosztów zrealizowanego w 
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2014 r. projektu pn.: „Wyposażenie obiektów pełniących funkcje turystyczne i rekreacyjne 

w Więcborku”. 

26. Zmiana planu dochodów w rozdz. 92695 § 6297 o kwotę 19.907,00 zł. wynika z korekty 

dochodów po wyborze wykonawcy do realizacji zadania pn.: „Budowa placu zabaw w 

miejscowości Suchorączek oraz doposażenie świetlic wiejskich w miejscowościach 

Dorotowo i Zabartowo” (plan po zmianie wynosi 33.209,00 zł) oraz przyjęcia do planu 

następujących kwot: 950,00 zł jako ostatecznego rozliczenia realizowanego w 2014 r. 

zadania pn.: „Budowa pomostu oraz zagospodarowanie miejsca kąpielowego przy Jeziorze 

Śmiłowskim w miejscowości Śmiłowo” i 25.000,00 zł jako ostatecznego rozliczenia 

realizowanego w 2014 r. zadania pn.: „Budowa placu zabaw i boiska w miejscowości 

Górowatki, Gmina Więcbork”. 

27. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 01010 § 4300 o kwotę 17.000,00 zł. 

wynika z konieczności wykonania dokumentacji dotyczących planowanych wodociągów: 

 wodociąg w Śmiłowie za jeziorem Śmiłowskim w kierunku Pęperzyna (6 gospodarstw 

rolnych  - ok. 2,0 km), 

 wodociąg na Osiedlu Piastowskim w Więcborku - ok. l ,0 km, 

 wodociąg w Wituni w kierunku Zakrzewskiej Osady (planowane do budowy domy 

mieszkalne) - ok. 500 m. 

28. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 60016 § 4270 o kwotę 24.500,00 zł. 

wynika z konieczności wykonania renowacji rurociągu kanalizacji deszczowej w Wituni 

na ul. Wiśniowej. 

29. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 60016 § 4300 o kwotę 270.000,00 zł. 

wynika z konieczności zapewnienia środków na obsługę leasingu operacyjnego 

dotyczącego dostawy fabrycznie nowej równiarki drogowej. 

30. Zmniejszenie planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 60016 § 6050 o kwotę 111.000,00 

zł. wynika z  

 korekty wydatków dokonanej po wyborze wykonawcy do realizacji zadania pn.: 

„Budowa drogi gminnej w obrębie ul. K. Wielkiego, B. Chrobrego w Więcborku” – 

zmniejszenie o kwotę 144.000,00 zł. 

 zwiększenia wydatków na wykonanie inwestycji pn.: „Przebudowa ulicy Krajeńskiej w 

Więcborku” o kwotę 30.000,00 zł. 

 dodania nowego zadania inwestycyjnego pn.: „Budowa dróg o nawierzchni z kostki 

betonowej wraz z odwodnieniem na ul. Lipowej i częściowo na ul. Brzozowej w 

Więcborku” (dokumentacja) zwiększenie o kwotę 3.000,00 zł. 

31. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdziale 75023§4430 o kwotę 5.000,00 zł 

wynika z konieczności corocznej aktualizacji mienia gminnego podlegającego 

ubezpieczeniu rzeczowemu i zapewnienia środków finansowych na składki 

ubezpieczeniowe. 

32. Zmniejszenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 75818 § 4810 o kwotę 150.000,00 

zł. wynika z konieczności sfinansowania zadania dotyczącego obsługi leasingu 

operacyjnego na dostawę fabrycznie nowej równiarki drogowej. 

33. Zmiany w planie wydatków budżetowych w dziale 801 i 854 podyktowane zostały 

bieżącym funkcjonowaniem oświaty Gminy Więcbork. 

34. Zwiększenie planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 80101 § 6050 o kwotę 22.000,00 

zł. wynika z konieczności wykonania dokumentacji dotyczącego nowego zadania 

inwestycyjnego pn.: „Termomodernizacja budynków placówek oświatowych na terenie 

Gminy Więcbork – Szkoła Podstawowa w Zakrzewku i Zespół Szkół w Jastrzębcu”. 

35. W rozdziale 85203, w części dotyczącej Środowiskowego Domu Samopomocy w 

Więcborku, konieczne jest zabezpieczenie środków na sfinansowanie usług zdrowotnych 

dla pracowników. 
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36. W rozdziale 85212 zmian dokonano z uwagi na dokonane przez KRUS wsteczne 

wyłączenia z ubezpieczenia społecznego rolników, co skutkuje obowiązkiem zgłoszenia 

ich do ZUS. Organ właściwy, który przyznał takim osobom świadczenia z tytułu opieki 

nad niepełnosprawnym członkiem rodziny (specjalny zasiłek opiekuńczy, świadczenie 

pielęgnacyjne lub zasiłek dla opiekuna), po weryfikacji okresu ubezpieczenia społecznego, 

ma obowiązek opłacenia składek na ubezpieczenia emerytalne i rentowe również za okres 

pobierania ww. świadczeń, w którym świadczeniobiorcy zostali wyłączeni z ubezpieczenia 

społecznego rolników, wraz z odsetkami od nieopłaconych w terminie składek. 

37. Zmian w rozdziale 85215 o kwotę 402.638,69 zł (oprócz przyczyn wyszczególnionych w 

pkt l i pkt 30 uzasadnienia) dokonano w oparciu o analizę dotychczasowego wykonania, 

która umożliwia zmniejszenia dotychczasowego planu i przeznaczenie tych środków 

częściowo na zmniejszenie planowanego deficytu i na obsługę planowanego leasingu 

operacyjnego równiarki drogowej. 

38. W rozdziale 85219 zwiększenia dokonano celem zabezpieczenia środków na odprawę 

rentową, W związku z długotrwałą niezdolnością do pracy pracownika, rozwiązano z nim 

umowę o pracę bez wypowiedzenia. W momencie nabycia uprawnień do renty byłemu 

pracownikowi przysługuje odprawa rentowa. 

39. W rozdziale 85220 zmian dokonano w związku z koniecznością zapewnienia osobom 

zamieszkującym w Mieszkaniu Chronionym w Więcborku wsparcia zgodnie z 

rozporządzeniem Ministra Pracy i Polityki Społecznej z dnia 14 marca 2012r. w sprawie 

mieszkań chronionych. Zasadnym jest zorganizowanie m.in. spotkań z zakresu literatury i 

sztuki. Zmiany pozwolą na zabezpieczenie środków finansowych na zlecenie wykonania 

form wsparcia odpowiedniemu specjaliście. 

40. W rozdziale 85228 zmiany pozwolą na prawidłową realizację specjalistycznej usługi 

opiekuńczej w miejscu zamieszkania dla osób zaburzonych psychicznie. 

41. Zmniejszenia w planie wydatków inwestycyjnych w rozdz. 90002 o kwotę 728.400,00 zł. 

dokonano w związku ze zmniejszeniem kosztów realizacji zadania  pn. : „Zamknięcie i 

rekultywacja gminnego składowiska odpadów innych niż niebezpieczne i obojętne w 

miejscowości Dalkowo, Gmina Więcbork”, w wyniku wyłonienia w przetargu 

wykonawcy. 

42. Zwiększenia planu wydatków budżetowych w rozdz. 90003 § 4260 o kwotę 2.000,00 zł. 

dokonano z uwagi na konieczność zabezpieczenia środków finansowych na zakup energii 

elektrycznej i wody związanych z utrzymaniem szaletu miejskiego. 

43. Zmian w planie wydatków budżetowych w rozdz. 92109 pomiędzy paragrafami o łączną 

kwotę 250,00 zł. dokonano dla prawidłowej realizacji przedsięwzięć wykonywanych przez 

Sołectwo Suchorączek w ramach funduszu sołeckiego. 

44. Zmniejszenia w planie wydatków inwestycyjnych w rozdz. 92109 o kwotę 489.540,00 zł. 

dokonano w związku z rezygnacją z realizacji inwestycji pn.: „Termomodernizacja 

budynku Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku” (Gmina nie otrzymała 

dofinansowania z budżetu środków europejskich na realizację tego zadania). 

45. Zwiększenia planu wydatków budżetowych w rozdz. 92695 § 4210 o kwotę 4.917,00 zł. 

dokonano z uwagi na konieczność zakupu materiałów niezbędnych do bieżącego 

utrzymania obiektów sportowych na terenie Gminy Więcbork. 

46. Zmniejszenia w planie wydatków inwestycyjnych w rozdz. 92695 o kwotę 13.314,00 zł. 

dokonano po wyborze wykonawcy do realizacji zadania pn.: Budowa placu zabaw  

w miejscowości Suchorączek oraz doposażenie świetlic wiejskich w miejscowościach 

Dorotowo i Zabartowo”. 

 

Tytułem uzupełnienia i wyjaśnienia Burmistrz Więcborka opatrzył krótkim komentarzem 

część z wprowadzonych zmian dotyczących wydatków: 
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 Rozdział 01010 § 4300 – kwota 17.000,00 zł przeznaczona zostaje na opracowanie 

dokumentacji technicznej na wodociąg w Śmiłowie / za jeziorem/ w kierunku Pęperzyna. 

Z wnioskiem w tej sprawie zwrócił się do Gminy jeden z rolników posiadających 

gospodarstwo rolne nastawione na chów bydła, który od wielu lat o wykonanie tej 

inwestycji zabiega. Przychylając się do prośby mieszkańca do planu finansowego zostaje 

wprowadzone powyższe zadnie / wodociąg obejmie łącznie sześć gospodarstw rolnych/. 

 Kolejne opracowanie dokumentacji technicznej dotyczy wodociągu na Osiedlu 

Piastowskim o długości 1km. Wodociąg obejmie część rozwijającego się prężnie Osiedla. 

 Przygotowanie dokumentacji technicznej na budowę wodociągu w Wituni o długości  

ok. 500m.  Wniosek w tej sprawie złożyła osoba, która w przyszłym roku planuje 

rozpoczęcie budowy trzech budynków mieszkalnych na wykupionej działce. Jeżeli 

zostanie wybudowany ten wodociąg Gmina będzie mogła naliczyć opłatę adiacencką  

z uwagi na wzrost wartości nieruchomości po wybudowaniu infrastruktury wodociągowej.  

 Rozdział 60016 §4270 kwota 24.500,00 zł. Inwestycja jest pokłosiem analizy związanej  

z istniejąca kanalizacją deszczową w Wituni oraz planowana inwestycją budowy chodnika 

przy ulicy Złotowskiej. Ten wydatek budżetowy ma wykluczyć problem zalewania 

konkretnych posesji przez wodę z deszczówki. 

 Rozdział 60016 §4300 – kwota 270.000,00 zł związana jest z decyzją podjętą w kwestii 

równiarki. Równiarka nabyta zostanie w formie leasingu operacyjnego, a ww. kwota 

przeznaczona zostanie na pierwszą ratę oraz koszty leasingu  /na 36 miesięcy koszty to 

6% w tym po zakończeniu leasingu opcja wykupu/. 

 Przygotowanie dokumentacji na budowę dróg o nawierzchni z kostki betonowej wraz  

z odwodnieniem na ul. Lipowej i częściowo na ulicy Brzozowej w Więcborku. 

Dokumentacja związana jest z zakończeniem inwestycji rozpoczętej w poprzedniej 

kadencji Rady.  

 Zwiększenie w rozdziale 80101 §6050 na kwotę 22.000,00 zł  wynika z konieczności 

wykonania dokumentacji na termomodernizację budynku Szkoły Podstawowej  

w Zakrzewku oraz Zespołu Szkół w Jastrzębiec. W Strategii Rozwoju Społeczno-

Gospodarczego, w projektach rezerwowych ujęto te zdania i jeżeli pojawią się środki inne 

to analizowane będzie wykonanie tych zadań. Jeżeli nie będzie dokumentacji nie będzie to 

możliwe.  

 Rozdział 90001 /Gospodarka ściekowa i ochrona wód/ §6050 kwota 210.000,00 zł 

przeznaczona zostaje na wykonanie remontu kanalizacji deszczowej i sanitarnej na 

Osiedlu BoWiD. Problem z przedmiotową kanalizacją pojawiał się już wielokrotnie  

w trakcie poprzedniej kadencji Rady. Sieć jest przestarzała, bardzo zdegradowana i bardzo 

awaryjna. Napraw tych dokonuje Zakład Gospodarki Komunalnej ale też i firma 

zewnętrzna, której zadanie jest zlecane, co rodzi konkretne koszty. 

 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna. 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

Na sali 14 radnych. 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 
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Aktualnie ulega zmniejszeniu zaplanowany na 2015 r. deficyt budżetowy z 1.582.000,00 zł do 

695.256,61 zł. Deficyt zostanie sfinansowany z wolnych środków, o których mowa w art. 217 

ust. 2 pkt 6 ustawy o finansach publicznych wynoszących łącznie 1.323.238,37 zł. Wolne 

środki będą również stanowiły źródło finansowania zaplanowanych na 2015 r. rozchodów w 

kwocie 627.981,76 zł. Gmina nie planuje zaciągania w br. kredytów, pożyczek, emisji 

obligacji do finansowania w/w celów. Skutkuje to zmianami w przychodach, rozchodach oraz 

planowanej kwocie długu w okresie obowiązywania WPF. 

W załączniku przedsięwzięć dokonano następujących zmian:  

1. dodano nowe przedsięwzięcie - „Przebudowa i rozbudowa budynku świetlicy przy 

Zespole Szkół w Sypniewie”. Realizacja tego zadania do tej pory zaplanowana była na 

rok 2015. Dla zapewnienia prawidłowości wykonania tego zadania konieczne było 

zwiększenie limitu kwotowego i wydłużenie okresu realizacji na 2 lata. 

2. dodano nowe przedsięwzięcie - „Dostawa (leasing operacyjny) fabrycznie nowej 

równiarki drogowej”. Łącznie zaplanowano kwotę 760.000,00 zł. Realizacja 

przedsięwzięcia nastąpić ma  w latach 2015-2018 r. (700.000,00 zł zakup równiarki, 

60.000,00 zł koszty obsługi leasingu). Na 2015 r. zaplanowane opłatę wstępną na 

poziomie około 30% wartości i 4 raty leasingowe. Na 2016 i 2017 r. przypada do 

spłaty po 12 rat leasingowych. Rok 2018 to płatność 8 rat i płatność końcowa (opcja 

wykupu sprzętu) w wysokości 1% wartości. Raty leasingowe skalkulowano poziomie 

15.000,00 zł każda. Kalkulacja uwzględnia koszty na poziomie 3% w stosunku 

rocznym. Planowany leasing operacyjny uwzględniono w kolumnie dotyczącej kwoty 

długu oraz w kolumnach: 14.2, 14.3, 14.3.2. 

3. w realizacji zadania polegającego na „Termomodernizacji budynków placówek 

oświatowych na terenie Gminy Więcbork – Szkoła Podstawowa w Zakrzewku i 

Zespół Szkół w Jastrzębcu” dodano limit wydatków na 2015 r. w kwocie 22.000,00 zł 

celem sfinansowania dokumentacji tego przedsięwzięcia, 

4. w realizacji zadania polegającego na „Budowie drogi gminnej w obrębie ulic 

Kazimierza Wielkiego i Bolesława Chrobrego w Więcborku” zmniejszono limit 

wydatków na 2015 r. o kwotę 144.000,00 zł w wyniku rozstrzygnięcia przetargu na 

wykonawcę zadania i uzyskania niższych kosztów realizacji zadania w br., 

5. w realizacji zadania polegającego na „Budowie dróg o nawierzchni z kostki betonowej 

wraz z odwodnieniem na ul. Lipowej i częściowo na ul. Brzozowej w Więcborku” 

dodano limit wydatków na 2015 r. w kwocie 3.000,00 zł celem sfinansowania 

dokumentacji utwardzenia dalszej części ul. Lipowej,  

6. w realizacji zadania polegającego na „Przebudowie ciągu pieszo-rowerowego wraz  

z kanalizacją deszczową i sanitarną na os. BoWiD w Więcborku” zmieniony został 

okres realizacji zadania.  Na 2015 r. przeniesiono wykonanie przebudowy kanalizacji 

sanitarnej i deszczowej natomiast na 2016 r. zaplanowano wykonanie ciągu pieszo-

rowerowego. 

 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radna Beata Lida stwierdziła, że kwota związana z leasingiem równiarki jest ogromna. Ma 

świadomość potrzeb, jaka w zakresie tego typu usług występuje na ternie gminy Więcbork ale 

zastanawia się pomimo wszystko, czy nie lepiej byłoby wynajmować taki sprzęt, i czy taka 

opcja była również brana pod uwagę. W przypadku wynajmowania maszyny Gmina 

obciążana byłaby tylko kosztem wynajmu i nie interesowałyby jej wydatki typu naprawa 
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sprzętu, czy konserwacja. Radna podkreśliła, że są to tylko jej przemyślenia w kontekście 

sporej kwoty wykazanej w palnie finansowym Gminy. 

 

Burmistrz Więcborka zapewnił, że wariant wspomniany przez radną również był brany pod 

uwagę. Rozważając tą opcję zastanawiano się nad dostępnością takiej równiarki tzn. jeżeli 

równiarka jest na stanie Gminy dostępna jest w każdej chwili – wtedy kiedy rzeczywiście jest 

potrzebna. Wzięto ponadto pod uwagę to, że Gmina po rozstrzygnięciu przetargu będzie 

płaciła roboczogodziny, a w takim układzie zawsze będą powstawać pytania, czy te zapłacone 

roboczogodziny zostały w pełni wykorzystane. Żeby to dokładnie zweryfikować, ktoś 

musiałby czynności nadzorować, a prawdę mówiąc nawet sołtysi nie są w stanie  przy 

każdych tego typu pracach być obecni, by sprawdzać czy praca wykonywana jest we 

właściwym zakresie i odpowiedniej staranności. Podobnych pytań budziło się wiele. Co do  

jakości pracy wykonywanej dotychczas równiarką gminną, sołtysi i mieszkańcy są raczej 

zadowoleni. Burmistrz przypomniał też, że na samym początku kadencji mówił, że gdzie 

będzie to możliwe Gmina ogłaszać będzie przetargi i tak stało się w przypadku usług koparki. 

Realizacja usługi jest na bieżąco monitorowana ale już dziś można powiedzieć, że sprzęt ten 

nie zawsze jest osiągalny w momencie, kiedy jest potrzeby. Gmina płaci za roboczogodziny 

ale z rozmów przeprowadzonych z pracownikami wykonującymi prace przy zadaniach, gdzie 

sprzęt ten jest wykorzystywany wynika, iż  mają oni pewne zastrzeżenia, co do świadczonych 

usług. Jest to zatem pewien proces, którzy należy przejść i wypracować w jego zakresie dobre 

praktyki. 

 

Radny Antczak pytał, czy równiarka, która pojawi się w Gminie będzie mogła wykonywać 

prace np. na rzecz Nadleśnictwa Runowo Krajeńskie. Z tego co wie, Instytucja ta chciałaby 

odpłatnie z tego typu zleceń korzystać. 

 

Burmistrz Więcborka zapewnił, że takie szanse są. Jeżeli tylko będą wolne moce 

przerobowe, a pracownik obsługujący sprzęt i sam sprzęt nie będzie wykorzystywany do 

celów gminnych, jak najbardziej tego typu usługi będą świadczone. Być może też 

świadczenie usług w tym zakresie tj. czynności opodatkowanych, umożliwi częściowe 

odzyskanie podatku VAT. Zagadnienie to jest obecnie analizowane przez Skarbnik Gminy 

Więcbork. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Na sali 14 radnych. 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

c) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

 

Projekt stanowi niejako uzupełnienie zapisu, który ujęty jest w podjętej powyżej uchwale  

w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork. W załączniku inwestycyjnym w dziale 600 

rozdziale 60013 §6300 kwota 600.000,00 zł przeznaczona jest na budowę chodnika w Wituni. 

W związku z tym, że inwestycja realizowana będzie przy drodze wojewódzkiej, możliwość 

udziału przy finansowaniu tego zadnia może odbyć się właśnie w formie pomocy finansowej 

dla właściciela drogi. Szczegóły dotyczące rozliczenia pomocy zawarte zostaną w odrębnym 

porozumieniu, które Gmina zawrze z Województwem Kujawsko-Pomorskim.  
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Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Ryszard Kałaczyński  prosił o jednoznaczne określenie, czy przedmiotowa 

inwestycja tj. budowa chodnika do wsi Witunia rzeczywiście dojdzie do skutku i zostanie 

zrealizowana  w roku bieżącym. Sami mieszkańcy zaczynają mieć co do tego wątpliwości  

i takie pytania zgłaszają. Radny obawiał się, iż może być tak, że Gmina środki przekaże,  

a ZDW odpowie, że w roku bieżącym nie ma już na to środków. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork wyjaśniła, że szczegóły uruchomienia tej pomocy finansowej  

i jej realizacji określać będzie odrębne porozumienie. Wstępne porozumienie, jakie otrzymał 

Burmistrz do wglądu, do którego wniesiono kilka uwag, zakładało zakończenie 

przedsięwzięcia wykorzystanie dotacji na do końca listopada 2015r. Rozliczenie nastąpi  

do 15 grudnia br. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję.  

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

Ad.17 Projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania dla  

przeprowadzenia referendum ogólnokrajowego omówił Zastępca Burmistrza Więcborka  

p. Jacek Masztakowski. 

 

 

Postanowieniem z dnia 17 czerwca 2015r. o zarządzeniu ogólnokrajowego referendum (Dz. 

U. z 2015r. poz. 852) Prezydent Rzeczypospolitej Polskiej zarządził przeprowadzenie 

referendum ogólnokrajowego na dzień 6 września 2015r. Zgodnie z art. 6 ust. 1 pkt. 2 ustawy 

z dnia 14 marca 2003r. o referendum ogólnokrajowym (t.j. Dz. U. z 2015r. poz. 318) 

głosowanie w referendum przeprowadza się również w obwodach głosowania utworzonych  

w szpitalach i zakładach pomocy społecznej. Na podstawie art.12 § 4 ustawy Kodeks 

wyborczy rada gminy, w drodze uchwały, na wniosek burmistrza, tworzy odrębny obwód 

głosowania w zakładzie opieki zdrowotnej, domu pomocy społecznej, jeżeli w dniu 

referendum będzie w nim przebywać co najmniej 15 wyborców ujętych w rejestrze wyborców 

prowadzonym w gminie, na terenie której położona jest dana jednostka. Jeżeli w dniu 

przeprowadzenia referendum w jednostce będzie przebywać mniej niż 15 wyborców, tworzy 

się odrębny obwód głosowania po zasięgnięciu opinii kierownika szpitala. Na podstawie 

informacji uzyskanych od kierowników zarządzanych jednostek, przewiduje się, że w dniu 

przeprowadzenia referendum przebywać w nich będzie więcej niż 15 wyborców. W sprawie 

utworzenia odrębnych obwodów głosowania zasięgnięto opinii osoby kierującej daną 

jednostką. 

Utworzenie odrębnych obwodów głosowania następuje najpóźniej w 35 dniu przed dniem 

przeprowadzenia referendum. 

 

Pan Masztakowski podziękował radnym – członkom Komisji Statutowej, którzy w trybie 

pilnym zebrali się, by zaopiniować projekt niniejszej uchwały. 
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Opinia Komisji Statutowej – pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Ryszard Kałaczyński dociekał dlaczego wieś Suchorączek głosuje w Jastrzębcu, 

skoro na jej terenie tworzy się odrębny obwód i wyznaczone jest miejsce do głosowania. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka wyjaśnił, że odrębny obwód tworzony jest tylko dla 

mieszkańców Domu Pomocy Społecznej w Suchorączku. Jest możliwość obejścia tego zapisu 

np. poprzez głosowanie korespondencyjne lub poprzez pobranie zaświadczenia o prawie do 

głosowania i oddanie głosu w lokalu,  do którego ma się najbliżej. Wystarczy zatem zasięgnąć 

szerszej informacji w Urzędzie Gminy i sprawę będzie można załatwić w dogodny dla osoby 

sposób. Odrębne obwody głosowania tworzy się dla siedzib zamkniętych typu właśnie domy 

pomocy społecznej, czy szpitale. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję.    

 

Na sali 14 radnych. 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

Ad.18 Projekt uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. przygotowania wyborów ławników 

sądowych na kadencję 2016 – 2019 przedstawił również Zastępca Burmistrza Więcborka  

p. Jacek Masztakowski. 

 

Zgodnie z art. 163 § 1 ustawy z dnia 21 lipca 2001r. Prawo o ustroju sądów powszechnych 

(t.j. Dz. U. z 2015r. poz. 133, 509) wybory ławników odbywają się najpóźniej w październiku 

roku kalendarzowego, w którym upływa kadencja dotychczasowych ławników. Przed 

przystąpieniem do wyborów rada gminy powołuje zespół, który przedstawia na sesji rady 

gminy swoją opinię o zgłoszonych kandydatach, w szczególności w zakresie spełnienia przez 

nich wymogów określonych w ustawie. Procedura dotycząca zgłaszania kandydatów na 

ławników określona została w ustawie Prawo o ustroju sądów powszechnych. 

W projekcie wskazano trzyosobowy zespół w składzie: p. Beata Kopta – radna RM  

w Więcborku, p. Kazimierz Wilczyński radny RM w Więcborku oraz p. Ewa Kiestrzyn – 

Kobus Inspektor Urzędu Miejskiego w Więcborku. Osoby te wyraziły zgodę na prace w ww. 

gremium. 

 

Uchwała nie podlegała opiniowaniu Komisji RM w Więcborku. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

Ad.19 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 
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/Odp. na interp. radnego Ryszarda Kałaczyńskiego/ 

 

 W Wituni będą wykonane te chodniki, które zostały zaplanowane. Burmistrz podkreślił, 

ze daleki jest od obiecywania czegokolwiek, a jeżeli już cos zadeklaruje, to tylko 

wówczas, kiedy będzie to miało swoje podstawy i w konsekwencji odzwierciedlenie  

w budżecie Gminy. Zatem chodnik, który miał zostać przełożony zostanie temu zabiegowi 

poddany, a innych nie zaplanowanych inwestycji po prostu nie będzie. 

 

 

Z obrad ubył radny Ryszard Kalaczyński /obecnych 13 radnych/ 

 

/Odp. na interp. radnego Andrzeja Wendy/ 

 W sprawie oznakowania mostu zostało wystosowane przez Gminę Więcbork pismo do 

zarządcy drogi, a materialną odpowiedzią na nie jest wykonanie oznakowania w formie 

pomalowania budowli. Jeżeli radny uważa ten zabieg za niewystarczający Gmina 

wystosuje kolejne pismo z propozycją oznakowania miejsca odblaskami. Jeżeli 

ewentualnie radny ma inne sugestie w tym zakresie proszony jest o zgłoszenie ich  

w Urzędzie Miejskim, aby mogły one zostać również zawarte, w ww. piśmie. 

 Pismo do PKP w kwestii rozbiórki mostu zostało wystosowane w dniu poprzedzającym 

sesję bieżącą. Zawarto w nim pytanie, jakie są plany Instytucji, co do z nieczynnej linii 

kolejowej oraz mostu. Obecnie oczekuje się na odpowiedź zwrotną w sprawie. 

 Przeprowadzka oddziału Gimnazjum w Sypniewie do nowych pomieszczeń Zespołu 

Szkół częściowo już się odbywa, na razie mowa jest o drobniejszych przedmiotach, 

natomiast wielkogabarytowe elementy wyposażenia zostaną przewiezione w poniedziałek 

i wtorek, z racji tego, że do końca czerwca podpisana jest umowa z Powiatem na wynajem 

pomieszczeń. Ilość oddziałów przewidzianych w Gimnazjum w roku szkolnym 

2015/2016, to pięć oddziałów – dwa oddziały klasy pierwszej, jeden oddział drugiej klasy 

i dwa oddziały klasy trzeciej. 

 

/Odp. na interp. radnej Beaty Lidy/ 

 Pismo dotyczące zarówno umieszczenia zielonej strzałki /prawo skrętu/, jak  

i wprowadzenia świateł pulsacyjnych w godzinach nocnych /wniosek z zebrania 

sołeckiego/ przy sygnalizacji świetlnej na ul. Złotowskiej w Więcborku zostało wysłane 

do zarządcy drogi – ZDW. 

 Ławki, które miałyby zostać ustawione na chodniku wzdłuż ul. Gdańskiej zostały już 

zakupione i w najbliższym czasie zostaną zamontowane. 

 Informacja o zamiarze  przeniesienia Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

i Powiatowego Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności z siedziby w Więcborku, na 

dzień sesji nie była Burmistrzowi znana. Na pewno, jednak o ta sprawę zapyta i ma 

nadzieję, że są to jedynie pogłoski. 

 

Radna Lida powiedziała, że Starosta określił to jednoznacznie, a mianowicie, że jeżeli 

Gmina nie zaproponuje na siedzibę ww. instytucji budynku gminnego, za który Powiat nie 

będzie musiał płacić instytucje te pozostaną w Więcborku. 

 

/Odp. na interp. radnego Stanisława Posieczek/ 

 Sytuacja w kwestii oznakowania wskazanej przez radnego drogi została przeanalizowana 

przez służby gminne w odniesieniu do innej drogi wojewódzkiej o tej samej szerokości  

Okazuje się, że argument stawiany przez zarządcę, dotyczący zbyt wąskiej nawierzchni do 
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oznakowania jest bezpodstawny, gdyż porównywana droga ma zarówno oznakowanie  

pionowe w postaci linii środkowej i oznaczone krawędzi drogi. W związku z tym Gmina 

wystosuje do Zarządu Dróg Wojewódzkich kolejne pismo o wykonanie oznakowania 

drogi znajdującej się na terenie gminy Więcbork. 

  Zarząd Dróg Wojewódzkich rozstrzygnął przetarg na zakup kostki tj. materiału, który 

zgodnie z umową ma przekazać na zadnie, które realizowane będzie w Sypniewie - 

przebudowę chodnika w Sypniewie. Materiał przekaże ZDW, a wykonawstwo i zakup 

podsypki leżeć będzie w gestii Gminy Więcbork.    

 

Ad.20 Wolne wnioski i informacje. 

 

W tej części obrad Przewodnicząca RM poinformowała, że kolejna sesja Rady Miejskiej  

w Więcborku po przerwie wakacyjnej przewidziana jest na dzień 2 września 2015r.  

W związku z powyższym życzyła wszystkim udanego wypoczynku i zachęcała, by w tym 

czasie radni aktywnie uczestniczyli w życiu społecznym oraz utrzymywali kontakt z biurem 

Rady Miejskiej. 

 

Burmistrz Więcborka zaprosił radnych do uczestnictwa w bogatym kalendarium 

zaplanowanych imprez letnich w trakcie całego sezonu. Najbliższa z nich rozpoczynająca 

sezon odbędzie się w sobotę na plaży miejskiej i połączona będzie z Sobótką. W niedziele 

natomiast o godz. 18:00 na więcborskim Rynku będzie można posłuchać orkiestr dętych – 

Orkiestry Dętej z Bydgoszczy oraz Więcborskiej Orkiestry Dętej. Ponadto życzył wszystkim 

miłego wakacyjnego wypoczynku.  

 

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca RM słowami „zamykam obrady dziewiątej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku”, zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ mgr Grażyna Witczak 

  
 


